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Společenská kronika

Březen   
   - pan Mitro Michal – 70 let

   - paní Spilková Helena – 70 let

   - pan Kloub Jiří – 65 let

   - pan Koudelka Zdeněk – 60 let

   - pan Jüngling Miroslav – 50 let

Duben
- pan Bláha Václav – 70 let

- pan Havlíček Svatoslav – 70 let

- pan Šimek Jaroslav – 65 let

- paní Křížová Dagmar – 55 let

- paní Kocúmová Jana – 50 let

- paní Burgrová Pavlína – 50 let

Květen
   - pan Šlajchrt Miroslav – 75 let

   - paní Mirošová Emília – 70 let

   - pan Mráček Petr – 65 let

   - paní Vaňhalová Dagmar – 55 let

   - paní Mašková Václava – 50 let

Červen
   - paní Národová Zdeňka – 75 let

   - paní Camprová Drahomíra – 70 let

   - paní Nesládková Blanka – 55 let

   - paní Reineltová Jitka – 50 let

   - paní Mrázková Daniela – 50 let

Jubilanti
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Nově narození
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Rudé Armády čp. 80 431, 44 Droužkovice

• Říjen   paní Šaršová Slavěna

• Listopad  paní Huňadyová Klára

• Prosinec 

• Leden    Campr Vladimír, st.

• Únor  Zvánovcová Jiřina

• březen

 nn
• Říjen   Adamec Vítek

• Listopad  Weber Tomáš

• Prosinec  Ocztoš Vojtěch

• Leden 

• Únor   

• Březen   Šimonová Sára

Zesnulí

  Červenec
  - pan Národa Štěpán – 75 let

  - paní Mihalová Ewa Jadwiga – 65 let

  - paní Jirásková Irena – 60 let

  - pan Mašek Daniel – 55 let

  - paní Vykouková Naděžda – 55 let

  - pan Karvánek Roman – 55 let

  - pan Trubač Jaroslav – 50 let

  - pan Vávrů Michael – 50 let 

  - paní Veselá Vladimír – 50 let

  - paní Filipovičová Iveta – 50 let

  Srpen
      - pan Veselý Josef – 70 let

     - paní Vršovská Jaroslava – 65 let

     - pan Campr Miroslav – 60 let

     - pan Pipek Martin – 55 let
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Úvodní slovo
Dnes se vám do ruky dostalo další vydá-

ní Droužkovického obecního zpravodaje.  

Od loňského roku je v novém grafickém 

zpracování, barevný. Jeho zpracování 

se opět opozdilo, neboť se stále nenašel 

nikdo, kdo by současnou redaktorku p. 

Vaňousovou v její činnosti vystřídal, popří-

padě ji tuto práci alespoň trošičku ulehčil.  

Jsme si vědomi, že pravidelné vydávání 

zpravodaje má svoji důležitost, neboť jeho 

obsah má jednak informativní funkci pro 

občany a dále také slouží coby podklad 

pro zápisy do kroniky. Má tudíž i svou hod-

notu do budoucnosti.  Kvůli  prodlevě došlo 

opět ke spojení dvou čísel. První číslo roku 

shrnuje vždy události posledního čtvrtle-

tí předcházejícího roku, druhé pak první 

čtvrtletí roku nového. Takže tentokrát vás 

budeme informovat o dění v obci v čase 

od října 2022 do března 2023.

Současnost

Do nového roku 2023 vstoupila obec s 792 obyvateli. Rozdíl mezi pohlavím se téměř srovnal. 

Stále však mají menší nadvládu ženy. Věkový průměr činil 41,99 let.

Během uplynulého roku se devět občanů odstěhovalo a dvacet tři se přistěhovalo.  

Osm občanů během něho zemřelo (pět žen a tři muži) a na druhé straně se jich devět naro-

dilo (sedm chlapců a dvě děvčátka).

Novoroční statistika
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Měsíc říjen byl mimořádně teplý, tak-

že jsme si na začátku podzimu užili krásné 

babí léto. Poslední týden bylo už sice znát, 

že se blíží pravé „dušičkové“ počasí, neboť 

rána a večery byly mlhavé, přes den jsme si 

ale mohli ještě užívat slunečních paprsků.  

V polovině měsíce dosahovaly teploty do-

konce až dvacet stupňů Celsia. V neděli  

16. října 2022 to bylo dokonce 21,1 °C, což byl 

nejteplejší tento den za posledních jede-

náct roků, který jsme zaznamenali na na-

šem čidle instalovaném na budově obec-

ního úřadu. Pragmatici mohli prohlásit, že 

v dnešní době zdražování energií, jsme tak 

šetřili na vytápění ostošest. 

Na začátku listopadu se objevily prv-

ní inverze. Přišlo výrazné ochlazení, mlhy, 

mrholení a déšť.  Za týden ale opět vysvitlo 

sluníčko a teploty dosahovaly až ke dva-

nácti stupňům Celsia.  První sněžení přišlo 

dokonce až po „Martinovi“ 18. listopadu. 

Sníh ale dlouho nevydržel už za týden byly 

teploty opět nebývale vysoké na toto roční 

období. Vystoupaly dokonce až na 9°C. Pod 

nulu jsme se přes den dostali teprve  

11. prosince 2022. Týden mrzlo až to praštělo  

a vypadalo to, že se vyplní i pranostiky. Ka-

teřina na blátě, Vánoce na sněhu. Bohužel 

v pondělí 19. prosince přišla náhlá změna 

počasí. Prudké oteplení a dešťové přeháňky 

udělaly z promrzlé země jedno velké kluzi-

ště. Ledovka byla všude. Silnice, chodníky, 

trávníky, zábradlí, rostliny… to všechno bylo 

pokryto slabou vrstvou ledu a vyjít ven zna-

menalo ohrožení vlastního zdraví. Solilo se  

a sypalo jako o život. Bohužel s malým účin-

kem. Posypová sůl totiž začíná být účin-

ná až poté, co s podkladem utvoří roztok. 

Musíme poděkovat našim veřejně prospěš-

ným pracovníkům za vydatnou pomoc při 

zvládání této kalamity,a to i přesto, že jejich 

část byla v té době zpět v registraci Úřadu 

práce. Ani ti však doma v tuto chvíli nezů-

stali. Za volant multikáry dokonce zasedl  

i náš pan starosta.

První letošní bouřku jsme zaznamenali  

už 1. února 2023. Přinesla s sebou velkou 

změnu počasí. Foukal velmi silný vítr  

a sněhová nadílka týden ohrožovala majet-

ky a působila komplikace na mnoha mís-

tech republiky. U nás žádné škody na obec-

ním majetku nebyly zaznamenány  

a ani sníh nás nepřekvapil. 

Od 7. února 2023 nastoupily velké mrazy, 

rekordy na našem čidle však nepřekona-

ly. Minimální teplota klesla na -8,4 stupňů 

Celsia. Překvapivé bylo i sněžení na konci 

března. 

Počasí v uplynulém pololetí
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Složení nových zastu-

pitelů bylo sice už zná-

mo, přibližně čtrnáct 

dní však bylo potřeba 

posečkat, zda nebudou 

proti volbám v naší 

obci vzneseny námitky. 

Konkrétně to bylo do 

7. října 2022 do 16:00 hodin. Ty byly přijímány u 

Krajského soudu v Ústí nad Labem. Do této doby 

nikdo nevyjádřil pochybnosti k regulérnosti 

voleb v Droužkovicích, a tak bylo možné svolat 

ustavující zasedání zastupitelstva obce. 

Jelikož ze dvou kandidujících stran ve vol-

bách do zastupitelstva získalo sdružení D.N.O. 

– Droužkovičtí nenapravitelní optimisté většinu, 

nebylo pochyb, kdo se bude na další čtyřleté 

období ucházet o post starosty. Koaliční jedná-

ní tak bylo tentokrát, na rozdíl od situace před 

čtyřmi lety, bezpředmětné. 

Ustavující zasedání zastupitelstva

Zasedání zastupitelstva obce  
v uplynulém pololetí

Ustanovující zasedání se uskutečnilo ve 

středu 17. října 2022. Po povinném složení slibu 

a odsouhlasení programu jednání se přistou-

pilo na tu nejdůležitější část, a to volbu nového 

starosty na funkční období 2022 – 2026. Na post 

uvolněného starosty byl navržen jen jeden kan-

didát a tím byl Ing. Národa Zdeněk. Ten byl zno-

vuzvolen do funkce poměrem 7 : 0. Dále byl na 

funkci neuvolněného místostarosty navržen pan 

Okénka Jan. Ten získal stejný počet hlasů.  Poté 

proběhly volby finančního a kontrolního výboru. 

Od počtu členů, přes předsedy až po jednotlivé 

členy. Dále byly stanoveny odměny neuvolně-

ných členů zastupitelstva. Odměny uvolněných 

členů jsou stanoveny zákonem a není potřeba 

je schvalovat.

Od ustanovujícího zasedání do konce první-

ho čtvrtletí letošního roku se uskutečnila celkem 

tři veřejná zasedání zastupitelstva obce.

Poprvé se sešlo zastupitelstvo ihned po de-

seti dnech, a to dne 27. října 2022.  

Na programu jednání bylo 5. rozpočtové opat-

ření roku 2022. Rozpočet zůstal v té době i nadá-

le nevyrovnaný a to se schodkem 853.229,-- Kč. 

Dalšími body programu byl rozpočet Mateřské 

školy Droužkovice, příspěvkové organizace, na 

rok 2023 a její Střednědobý výhled hospodaření 
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na roky 2024 – 2025. Dále přišly na řadu smlou-

vy. A to o budoucí smlouvě na zřízení věcného 

břemene a dohoda o umístění stavby mezi 

obcí Droužkovice a společností ČEZ Distribuce. 

Dále to byla smlouva na finanční dar poskytnu-

tý Severočeskými doly, a.s. na podporu aktivit, 

činnosti a materiálního vybavení jednotky sboru 

dobrovolných hasičů obce Droužkovice. Další 

smlouva byla o bezúplatném převodu pozemků 

pod cyklostezkou uzavřená mezi ČR – Státním 

pozemkovým úřadem a obcí. 

Díky novým komunálním volbám a změně 

ve složení zastupitelstva bylo nutné schválit 

i některé administrativní úkony. Prvním bylo 

pověření starosty obce k jejímu zastupování při 

setkávání funkcionářů Severočeské vodárenské 

společnosti, a.s. v novém volebním období. Zvo-

leni museli být noví členové environmentálního 

dozoru obce nad provozem lomu DNT. Posled-

ními body programu bylo schválení uzavírání 

pracovně právních vztahů mezi obcí Droužkovi-

ce a zastupiteli na nové volební období  

a věcný dar panu Ing. Národovi Z. k jeho životní-

mu jubileu. 

Podruhé se vedení obce sešlo na veřejném 

zasedání dne 19. prosince 2022. Většina bodů 

programu bývá pro toto období typická a ani 

tentokrát tomu nebylo jinak. Prvním bodem pro-

gramu bylo poslední, šesté rozpočtové opatření, 

díky kterému se stal rozpočet přebytkovým. Ten 

činil v té době částku 6.343.927,-- Kč. Jako další 

přišlo na řadu projednání Návrhu rozpočtu na 

rok 2023. Ten byl sestaven jako schodkový ve 

výši 7.178.056,-- Kč. V jednání se pokračovalo 

schválením Střednědobého výhledu hospo-

daření na roky 2023 – 2026, mimořádné roční 

odměny starosty obce a převodu částky ve výši 

1.124.000,-- Kč do Rezervního fondu pro finan-

cování rozvoje a obnovy kanalizační sítě a ČOV 

obce Droužkovice. 

Dalším důležitým bodem programu bylo 

stanovení ceny stočného pro rok 2023. Podkla-

dem pro její určení je vždy tabulka z předchozí-

ho roku Porovnání všech položek výpočtu ceny 

pro vodné a stočné podle cenových předpisů 

stanovená pro Ministerstvo zemědělství ČR.  

Ačkoliv cena za likvidaci 1 m³ opět vzrostla,  

a dosáhla částky 35,34 Kč, zastupitelstvo obce 

se usneslo ponechat cenu stočného na rok 2023 

stále ve výši 20,-- Kč + 10% DPH. Pokračovalo se 

schválením nové obecně závazné vyhlášky  

o místním poplatku za obecní systém odpado-

vého hospodářství, která stanovila výši poplat-

ku 750,-- Kč na poplatníka. Toto rozhodnutí se 

zejména na počátku roku setkalo s vlnou nevo-

le. Některým občanům se nelíbilo padesátipro-

centní zdražení poplatku. 

Na naši obhajobu musíme říct, že nejen 

ceny pohonných hmot v loňském roce rapidně 

vzrostly, ale především se zdražilo skládkovné  

a tudíž samotná likvidace odpadu. Do celého 

systému odstraňování odpadů nepatří jen likvi-

dace komunálního odpadu z popelnic občanů, 

ale vše, co se odpadu týká. To je ostatní ob-

jemný odpad, odpad nebezpečný, komunální, 

včetně povolenek občanů na individuální likvi-

daci odpadu na skládce. Dále tam patří odpad 

tříděný a bio ze speciální skládky. 
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Jako příklad uvádíme srovnání roku 2021 

a 2022. V roce 2021 byly náklady odpadové-

ho hospodářství v obci cca 973 tis. Kč. Zpět se 

nám od občanů vrátilo 406 tis. Kč, 253 tis. Kč. 

za zpětný odběr tříděného odpadu a 37 tis. Kč 

od podnikatelů. Rozdíl byla částka 277 tis. Kč, 

kterou obec „dotovala“ systém. V roce 2022 

už byly náklady 1.140 tis. Kč. Zpět se nám vrá-

tilo od občanů 393 tis. Kč,  zpětný odběr činil 

290 tis. Kč a od podnikatelů 39 tis. Kč. Rozdíl už 

činil v minulém roce částku 418 tis. Kč, kterými 

obec odpadový systém sponzorovala. Letos je 

i po zdražení poplatku narozpočtována částka: 

náklady 1.422.000,-- Kč, výnosy 898.500,-- Kč. Z 

toho je vidět, že i přes padesátiprocentní zdra-

žení poplatku narostla částka, kterou bude obec 

dávat do systému z rozpočtu navíc. Ta dělá už 

přes půl milionu. 

Dalším velmi nemilým bodem programu byl 

dodatek č. 5 ke smlouvě o veřejných službách  

v přepravě cestujících na území obce Droužko-

vice a kompenzaci za tyto služby, uzavřené mezi 

obcí a DPCHJ, a.s. Díky zdražování cen pohon-

ných hmot a plynu došlo k rapidnímu nárůstu 

úhrady vícenákladů za linku MHD č. 8 a to  

z částky 1.425.730,-Kč na prozatímně stanove-

nou sumu ve výši 2.490.630,-- Kč. Takže o více 

jak jeden milion korun českých. Z důvodu, že 

zastupitelstvo nechtělo řešit eliminaci některých 

spojů, protože každý je prakticky pro jednotlivé 

občany důležitý, systém celé linky je složitý  

a má návaznost na další místa a spoje v Cho-

mutově, byl tento dodatek schválen a jízdní řád 

nebyl nikterak upravován. 

Jednání zastupitelstva obce pokračovalo 

dále schvalováním smluv o zřízení služebnosti  

a věcných břemen – služebnosti mezi obcí  

a firmami CC Internet, s.r.o. a ČEZ Distribuce. 

Také bylo potřeba schválit Smlouvu o poskyt-

nutí dotace TJ Slavoj Droužkovice na rok 2023. 

Následovalo zveřejnění záměru pronájmu ob-

jektu čp. 186. Velkou část jednání v sekci Majetek 

obce zabralo projednání smluv o pachtu či pro-

nájmu pozemků mezi obcí a občany a Doho-

da o přičlenění honebních pozemků mezi obcí 

Droužkovice a Honebním společenstvem Drouž-

kovice – Březno u Chomutova. Na závěr druhé-

ho veřejného jednání ZO byly schváleny roční 

odměny za celoroční činnost, údržbu techniky 

a uskutečněné výjezdy v roce 2022 jednotlivým 

členům jednotky sboru dobrovolných hasičů. 

Třetí veřejné zasedání zastupitelstva obce 

se uskutečnilo dne 27. února 2023. Program byl 

velmi krátký a jednání netrvalo dlouho.   

V prvním bodě programu bylo potřeba schválit 

1. rozpočtové opatření roku 2023, které pone-

chalo rozpočet i nadále schodkový, a to ve výši 

7.454.169,-- Kč. Jako druhým a posledním bo-

dem jednání bylo uzavření smlouvy o budoucí 

smlouvě o připojení výrobny k distribuční sou-

stavě uzavřené mezi obcí a ČEZ Distribuce, a.s. 

Všechny zápisy ze zmiňovaných jednání jsou 

v anonymizované formě uveřejněny na webo-

vých stránkách obce v oddíle ÚŘAD – Úřední 

deska (archiv). Originály jsou k nahlédnutí  

v kanceláři účetní na obecním úřadě. 
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Dění v obci

Podzimní  nápor  událostí  loňského roku nás  

donutil  odsunout  vítání občánků až na posled-

ní čtvrtletí roku 2022. První setkání novorozeňat 

se tak uskutečnilo v úterý 18. října 2022. Dvojici 

chlapců narozených v březnu a dubnu doplni-

li dva „opozdilci“ z roku předchozího. Byli jsme 

rádi, že tentokrát se všem pozvaným podařilo 

přijít a nikdo neonemocněl. Tradičním místem 

našeho neformálního setkání byla opět zaseda-

cí (obřadní) místnost obecního úřadu. Tentokrát 

nám slavnostní akt zpestřila trojice holčiček  

z místní mateřské školy, které zazpívaly přítom-

ným hostům za hudebního doprovodu paní 

ředitelky Šárky Herkové několik písniček. Byla to 

ve všech směrech jedna velká premiéra, kdy 

se účinkujícím podařilo přes počáteční trému 

podat úžasný výkon. 

Následovalo úvodní slovo paní Renaty Va-

ňousové, účetní obce, která všechny přítomné 

hosty a zejména pak nově narozená děťátka 

přivítala mezi nové občany naší obce Droužko-

vice a předala jim věcné dary. Jak pokaždé zmi-

ňujeme, bereme tento slavnostní akt jako nefor-

mální setkání pozvaných a posezení v družném 

rozhovoru u kafíčka a občerstvení. Při povídání 

si sdělují maminky zážitky, zkušenosti, radostné 

situace,  ale také komplikace, které provázely 

příchod nového člena rodiny, tatínkové zase své 

dojmy z případné přítomnosti u porodu. 

Jsme rádi, že doba „covidová“, kdy byla 

všem akcím udělena stopka a posléze jsme 

vítali už chodící děťátka, je konečně nadobro za 

námi a všechno se vrátilo zpět do normálu.  

Nejstarším vítaným miminkem, respekti-

ve již batoletem, tak byl Hugo Koudelka, který 

přišel na svět 11. srpna 2021 a na tento slav-

nostní akt už přišel doslova po svých v dopro-

vodu svých rodičů a velké sestřičky Agátky. 

Narodil se v Kadani v čase 15:23 h. Kvůli jistým 

komplikacím nechtěli lékaři ohrozit ani ma-

minku Terezu a ani děťátko a tak byl příchod 

malého Huga ovlivněn zásahem lékařů a 

uměle vyvolán. Přesto byly porodní míry ma-

lého Huga více než uspokojivé a to 3390 g a 

52 cm. Jeho vítání bylo dvakrát odložené kvůli 

nemoci, ale tentokrát žádné zdravotní pře-

Vítání nových občánků
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kážky nenastaly a mohli jsme malého čiperu 

slavnostně přivítat. 

Dalším batolátkem, které jsme tento den 

„pasovali“ na malého občánka byla, Emma 

Jelínková, narozená 12. listopadu 2021 v Chomu-

tově v čase 13:45 h. Porodní míry holčičky byly 

3700 g a 52 cm. Průběh porodu nenasvědčoval 

žádným komplikacím, avšak při průchodu no-

vorozeněte porodními cestami došlo ke zdra-

votním problémům. Dnes je ale malá Emma 

díky rehabilitaci v pořádku. Na slavnostní akt 

doprovodili maminku a tatínka také děda David, 

babička Jana a prababička stejného jména.  

S hlídáním temperamentní holčičky měli všichni 

plné ruce práce. 

Třetím miminkem, které se zúčastnilo 

slavnostního aktu vítání se svojí maminkou, 

sestrou Kačkou a babičkou Evou, byl Václav 

Michalec, který dostal své krásné české jméno 

po dědovi. Malý Vašík se narodil o týden dřív, 

než byl plánovaný termín, a to dne 3. března 

2022 v Kadaňské nemocnici v čase 11:43 h. 

Kvůli zdravotním komplikacím maminky Ivety 

a podezření na preeklampsii nenechali dok-

toři nic náhodě a porod stejně jako u malého 

Huga vyvolali. Po porodu byly jeho míry 2800 

g a 48 cm. Byl to malý drobeček, který však 

během krátkého času vše dohnal. Tatínek Ja-

kub si jako jediný z došlé čtveřice na narození 

syna počkal mimo porodní sál. 
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Posledním vítaným občánkem byl Oliver 

Goll. Ten se narodil bez komplikací a v celkem 

rychlém čase taktéž v Kadani dne 21. dubna 

2022, a to v čase 9:28 h. Porodní míry chlapečka 

byly 3110 g a 50 cm. Malého Olivera doprovodila 

do obřadní síně maminka Libuše, tatínek Tomáš 

a taktéž babička Eva. Nejednalo se však o další 

babičku se stejným jménem, nýbrž úplně tu 

samou. Tento den se tu totiž sešly sestry, jimž se 

miminka narodila v rozmezí sedmi týdnů.  

Takže v rodině měli během dvou měsíců dvoj-

násobnou radost a samo sebou i slavení. 

A jelikož nám miminka přibývala a čas utíkal, 

do konce roku se muselo uskutečnit ještě jedno 

slavnostní vítání. To se konalo ve čtvrtek 1. pro-

since 2022. Tentokrát jsme si mohli kojence  

v klidu pochovat a nehrozilo, že budou před 

námi doslova utíkat. Průběh našeho neformál-

ního setkání byl prakticky na vlas stejný jako 

ten minulý s tím rozdílem, že děti z mateřinky už 

dorazily plánovaně, ve větším počtu, slavnostně 

oděny a o poznání s menší trémou. Musíme také 

zmínit, že všechna novorozená miminka od nás 

dostala hodnotný dar v podobě hračky, pamět-

ní knížky, sady ručníků a setu do větší postýlky 

(polštář a přikrývka). Maminky pak jako malé 

poděkování kytičku. 

Nejstarším miminkem z pozvané trojice 

byla Anežka Čillíková. Ta přišla na svět v cho-

mutovské porodnici o týden dříve před plá-

novaným termínem, a to 22. července 2022  

v čase 2:04 h.Porodní míry měla 2950 g a  

49 cm. Mamince Anně byl doporučován 

císařský řez, malá se ale nakonec narodila 

přirozenou cestou během sedmi hodin.  

Tatínek Kuba byl u narození své dcery příto-

men. Na slavnostní přivítání své vnučky se 

dorazil podívat také děda Saša. 
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Druhým nově narozeným chlapečkem byl 

Richard Wessely. Ten vykoukl na svět v Kadani 

dne 28. srpna 2022 v 14:08 h. Při narození měl 

váhu 3740 g a délku 53 cm. Pro rodiče Jindřicha 

a Danu to bylo v krátkém čase druhé vítání.  

V roce 2020 se jim narodil syn Robert a kvů-

li covidovým opatřením si musel na návštěvu 

obřadní síně počkat. Chlapce mezi sebou dělí 

26 měsíců. „Velký“ bráška nesměl také u vítání 

chybět. Doprovod mladé rodince dělali ješ-

tě babička s dědou z tatínkovi strany. Účast si 

prarodiče krásně rozdělili, neboť prvnímu synovi 

dělali doprovod rodiče maminky. V družném 

rozhovoru jsme se dozvěděli, že si paní Dana 

den před narozením syna udělala výlet s přáteli, 

avšak ji nebylo příliš dobře. A tak se stavila pro 

jistotu v kadaňské nemocnici, kde si ji už nechali. 

Ačkoliv se malý narodil v termínu, bylo to vlast-

ně nečekané. 

Posledním a zároveň z trojice nejmladším 

miminkem byla Amálie Strejcová. Ta se na-

rodila v chomutovské nemocnici dne 29. září 

2022 v čase 10:54 h. Jak nám řekla maminka 

Dominika, porod byl bezproblémový, rychlý a 

krásný. Malá se narodila s mírami 3250 g a 50 

cm. Tatínek byl přítomný u porodu a dokon-

ce i babička, která pracuje ve zdravotnictví si 

nenechala tuto příležitost ujít.  
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Jak už jsme napsali v minulém vydání 

zpravodaje, v měsících srpnu a září uplynu-

lého roku jsme se začali chystat na náhradní 

výsadbu. Za budovou volnočasového centra 

jsme ve spolupráci s pověřenou firmou pro-

vedli terénní úpravy, kácení a výsadbu nové-

ho trávníku,  

v ulici Větrná začala vznikat odpočinková 

zóna. V měsíci říjnu byly tyto dvě lokality osá-

zeny stromy. 

Do budoucího parku na Větrné byly za-

sázeny jedle, borovice, lípy, javory, svitely a 

katalpy. Dále pak okrasné třešně. Do zahrady 

bývalé školy, dnes volnočasového centr,a se 

vrátily stromy ovocné. Byla také znovu osá-

zena alej vzniklá po výstavbě obslužné polní 

cesty na tzv. „pražském“ poli. Zleva zde byly 

zasázeny lípy, zprava pak javory. Kvůli lep-

ší manipulaci se zemědělskou technikou se 

jedná o malokorunní typy stromů. Díky tříleté 

následné péči máme jistotu, že o vysázené 

dřeviny bude dobře postaráno a případně 

zašlí jedinci budou nahrazeny novými. Jako se 

tak stalo u našeho pomníku osvobození, kde 

přes stálou péči uhynula převislá bříza.  

Ta byla v měsíci říjnu nahrazena novou. 

Výlov rybníků a přípravy  
na jejich revitalizaci
Několik let chystané revitalizace obecních rybní-

ků konečně dostávají reálnou podobu  

a zastupitelstvo obce je opět mohlo zařadit do 

Plánu prací na rok 2023. Jednou z důležitých 

příprav na podzim 2022 bylo i jejich vypuštění, 

výlov a záchrana co největšího počtu ryb. To 

proto, aby na jaře následujícího roku (letošního) 

byly plochy připraveny na odstranění bahna. 

Nejdříve však muselo proběhnout výběrové 

řízení malého rozsahu na dodavatele stavby,  

odběry vzorků sedimentu a jejich rozbor.

Plánovaný výlov se uskutečnil v sobotu  

10. 12. 2022. Paradoxně zrovna v tento čas na-

stoupily velmi silné mrazy. S upouštěním první-

ho metru se začalo už ve čtvrtek a pátek. 

Samotný začátek komplikovalo rozpadlé 

dřevo ve výpusti, která byla navíc zanesena 

bahnem. Pak už byl problém naopak zastavit 

odtok. A tak se začalo s oficiálním vypouštěním 

až v sobotu ráno. 

Podzimní náhradní výsadba
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Hned na začátku se podařilo vylovit několik 

velkých ryb jako jsou štiky či líni. Následovalo 

velké množství malých rybiček. Těch bylo cca 

50 kg.  Všechno živé osazenstvo rybníků, které 

se podařilo pochytat, bylo odvezeno do sádek 

do Zahradnictví pana Martina Škuty v Údlicích. 

S komplikovaným výlovem pomáhali kro-

mě pana starosty i pánové Vojta Fiala z Otvic, 

Marcel Urban, Jan Neuberg, Míra Kužílek, Tomáš 

Kužílek a jeho syn, droužkovičtí hasiči a Jiří Uhlíř, 

který pořídil i důležitou dokumentaci. Bagroval 

pan Michal Vávrů. Polévku pro pomocníky uvařil 

a servíroval pan Štefan Národa. 

Nápoje pro zahřátí zajistila paní starostová 

Evička, která také podávala zákusky a chlebíčky. 

Pomocnou ruku nabídl také pan Jenda Pekař, 

který traktůrkem z koupaliště přivezl sety  na 

posezení a zajistil dovoz kádě. Celé akci byla 

přítomna spousta přihlížejících a fanoušků. Další 

práce na revitalizaci rybníků pokračovaly na 

začátku března letošního roku. Ve spolupráci  

s firmou Ekodendra, s.r.o., která zajišťuje  

v obci náhradní výsadbu, byly označeny ne-

mocné a nevyhovující stromy určené k pokáce-

ní. Některé (břízy a smrky) neodpovídaly druho-

vě místnímu biotopu, některé byly vysazeny na 

hrázi, kam nepatří. Ty pak pokáceli a odstranili  

naši hasiči. 

Výměna oken v byto-
vém domě čp. 264

S výměnou oken v bytovém domě čp. 264 

se začalo se zpožděním. Dodávající firma PPM, 

s.r.o. si práce domlouvala přímo s nájemníky. 

Hlavním kritériem bylo především počasí. 

První výměny byly provedeny na začátku 

měsíce prosince 2022, poslední ke konci úno-

ra následujícího (letošního) roku. 
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Nucená odmlka se týkala samozřejmě všech akcí, a to i Mikulášské nadílky. Naivně jsme se však 

domnívali, že s rozvolněním přijde větší zájem o tuto akci. Ač jsme ji dělali před chozením Mikuláše  

s čerty večer 5. prosince nebo po, vždy přišel pouze mizivý počet dětiček. A ani tentokrát tomu ne-

bylo jinak. V neděli 4. prosince 2022 přišla necelá dvacítka nejmenších se svým doprovodem. Ne-

jenže počet návštěvníků byl mizivý, také objednaný zábavný program nás tentokrát velmi zklamal. 

Mikuláš  

s čerty a andělem přišli okamžitě po zahájení, po jejich odchodu se animátoři dětem příliš nevěno-

vali. Namísto toho jim pustili písničky, aby se samy děti vydováděly. Obvykle se tomu říká diskotéka. 

Oni se pak věnovali družnému rozhovoru a zírání do mobilů.  

Po dlouhodobých zkušenostech jsme tuto akci už nezařadili do letošního kulturního kalendáře.  

V čase adventním pak pro naše děti připravíme jinou zábavu.

Kultura

Předvánoční setkání důchodců

Mikulášská nadílka

Zatímco o Mikulášskou nadílku ztratili 

naši občané zájem, další prosincová akce 

se naopak těší stále většímu. Předvánočního 

setkání důchodců, které má letitou tradici a 

naposledy se uskutečnilo v pátek 9. prosince 

2022, navštívilo tentokrát sedmdesát šest se-

niorů. Rekord jsme sice nepřekonali, ale i tak 

to byl krásný počet. 

Setkání důchodců bylo opět zahájeno  

v 17 hodin. Do začátku zábavného programu 

zbývala hodinka, kterou jsme využili k tomu, 

abychom rozdali všem příchozím pomyslné 

vstupenky slosovatelné o hodnotné ceny a také 
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nápojové lístky v hodnotě osmdesát Kč.  

Rozneseno bylo také občerstvení v podobě 

dvou zákusků a obložených chlebíčků. Sladké 

občerstvení nám na zakázku vyrobila paní Jiřina 

Vrabcová, chlebíčky firma Lahůdky – Osada 

Jirkov.

Úderem osmnácté hodiny se úvodního slova 

ujal pan starosta Ing. Zdeněk Národa a pak už 

přišlo na řadu zábavné vystoupení Divadla M 

z Duchcova se svým vystoupením Procházka 

starou Prahou. Staropražské písničky ve sty-

lu skupiny Šlapeto či Patrola se návštěvníkům 

velmi líbily. Vtipné bylo, že některé „babičky“ 

dokonce podsouvaly účinkujícímu nezletilému 

„Pepíčkovi“ za jeho vystoupení a výkon korunky 

na přilepšenou. 

Základní část večera skončila po sedmé 

hodině a následovalo losování spousty hod-

notných cen z bohaté tomboly. Výherci si mohli 

domů odnést nejen obecní reklamní předměty, 

ale také kalendáře, kosmetické či hygienické 

balíčky, sady čajů, vánoční kolekce, lahvinky vín 

či likérů, malé dárkové sady potravin či velké 

dárkové koše. Šance na výhru byla tentokrát 

opravdu veliká. V osm hodin pak pódium ob-

sadil hudebník Jiří Vinč, který hrál nejen k po-

slechu, ale především k tanci. Od dechovek po 

modernu. 

Vánoční trhy 
Po dvouleté přestávce zaviněné covido-

vými opatřeními jsme se mohli opět konečně 

sejít v počínajícím adventním čase na před-

vánočním trhu. Jelikož zahrada volnočaso-

vého centra, kde se pravidelně již několik let 

scházíme, prošla koncem září a v měsíci říjnu 

obrovskou proměnou, nemohla se tato akce 

uskutečnit právě zde. Byly tu totiž  vysázeny 

nejen nové stromy, ale co bylo důležité, byl 

zde založený nový travní porost a my jsme se 

obávali jeho poškození. Po domluvě s or-

ganizátorem akce MAS SZK,z.s. jsme vybrali 

místo konání v sobotu 26. 12. 2022 u kulturního 

domu a fotbalového hřiště, kde bylo rozmís-

těno celkem sedmnáct stánků s občerstve-

ním, předvánočním zbožím v podobě věnců, 

svícnů a svíček a rukodělnými výrobky z kera-

miky, drátků, minerálů či papíru. Kdo si vyhra-

dil dopoledne pouze k odpočinku a nespěchal 

domů, mohl posedět, popít, pojíst či zakoupit 

si tombolu a posečkat na její losování. Hod-

notné ceny v podobě tří dárkových košů do 

ní věnovala také obec. Jak už to tradičně na 

předvánočním trhu bývá, nesměly chybět 

zabíjačkové hody doplněné klobáskami, lan-

goši či masnými polokonzervami. Kdo má rád 
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raději něco sladšího mohl ochutnat domácí 

koláče či jiné pečivo. Pro milovníky kávy tu byl 

umístěn coffebar. U stánků s občerstvením 

byl k dostání teplý svařák, grog, víno či medo-

vina. 

Zázemí kulturáčku jsme využili k zřízení díl-

niček pro malé návštěvníky. Děti si zde mohly 

pod dohledem učitelek z místní mateřské 

školy vlastnoručně vyrobit spoustu vánočních 

dekorací z široké nabídky. Vybarvit si mohly 

závěsné dřevěné ozdoby nebo stromeček z 

polystyrénového kužele dozdobený skleněný-

mi kuličkami. 

Atmosféru přicházejících svátků pomohly 

navodit svým vystoupením dětičky z MŠ a ZŠ 

Březno. Celou akci pak hudebně doprovázela 

jako již tradičně kapela 4. cenová. 

Vánoční koncert
Po skončení předvánočního trhu  následovala 

další tradiční akce, a tou bylo zpívání v koste-

le sv. Mikuláše. Organizátorem předvánočního 

koncertu, který se v sobotu 26. prosince 2022 

uskutečnil tentokrát od 14:00 hodin, byla opět 

MAS SZK, z.s. Svou pomocí přispěla samozřejmě 

také obec, která zajistila pro nejmenší účinkující 

malé dárečky a pro návštěvníky občerstvení  

s obsluhou u stánku. Místní ženy napekly mříž-

kový koláč, štolu či vánočku, za což jim patří náš 

velký dík. Pro zahřátí tu byl připraven pro dospě-

láky svařák a pro děti hruškový punč. 

Na koncertě účinkoval úplně poprvé smíšený 

komorní sbor Vox Cantabilis z Jirkova. Svojí pre-

miéru zvládlo hudební seskupení na jedničku. 

Se svým vystoupením nesměly chybět ani děti 

z místní mateřské školy, které se pod vedením 

svých pedagožek dlouho a pečlivě připravovaly, 

aby pak od nás dostaly velkou jedničku s hvěz-

dičkou. 

Akce se velmi povedla. Nenechalo si ji ujít 

velké množství návštěvníků. Nevelký interiér kos-

tela byl zaplněn do posledního místečka.
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Ani s tradičním Silvestrovským hokejovým 

kláním a bruslením tomu nebylo jinak. Dva roky 

jsme si museli kvůli covidovým opatřením dát 

pauzu a na zimním stadionu v Chomutově jsme 

se sešli podeváté až 31. prosince 2022. Pronájem 

kluziště nám tentokrát pomohl zajistit pan Jan 

Minčák z Droužkovic. Za poskytnutí zázemí by-

chom chtěli poděkovat také hokejovému klubu 

Piráti Chomutov. 

Tentokrát se ale nejednalo o turnaj obcí,  

nýbrž přátelské utkání osmnácti nadšenců  

a sportovců z Droužkovic. Takový lidově řečený 

„srandamač“. Proti sobě nastoupili mladí, staří, 

bez ohledu na fyzickou kondici a zdatnost.  

Co bylo ale hlavní, nebyli to především žádní 

namachrovaní profesionálové posedlí vítěz-

stvím. Proto nám není znám ani výsledek utkání. 

A jestli vyhráli bílí nebo modří? To je vlastně jed-

no. Důležité bylo sejít se a pobavit v posledním 

dni v roce, a to vše v přátelské atmosféře. Hrálo 

se od v čase od devíti do desíti, bez gólmanů, 

jen na malé brány a se základní výzbrojí. 

Zkrátka nepřišli ani ostatní milovníci ledu 

a bruslení z obce. Dvě hodiny bylo zamluvené 

kluziště také pro ně. 

Silvestrovské klání a bruslení



19|       OBEC DROUŽKOVICE

Otužování je jedním z nejpřirozenějších 

způsobů, jak lze posílit imunitu a vybudovat si 

odolnost vůči nemocem. Ačkoliv to vypadá, 

že se jedná v poslední dobou spíše módní 

záležitostí, pravda je ve skutečně někde jinde. 

Jen se to teď více medializuje díky známým 

osobnostem. U nás se otužování rozšířilo už 

po druhé světové válce a dokonce má své 

kořeny ještě před narozením Krista. 

Otužování má ovšem svá pravidla. Přede-

vším začátečníci by měli s otužováním začí-

nat pozvolna a opatrně. Otužovat se lze nejen 

pomocí ledových sprch a koupelí, ale i po-

bytem na studeném vzduchu nebo chůzí ve 

sněhu. Tělo na něj reaguje zvýšenou produkcí 

leukocytů a cytokinů, což přispívá k posílení 

imunitního systému a zrychlení obranných 

reakcí na cizorodé látky a patogeny. Dochází 

rovněž k intenzivnějšímu vyplavování endorfi-

nů, což podporuje dobrou náladu, a adrena-

linu. 

Díky tomu se člověk cítí po otužování tak 

šťastně a příjemně.

Svoji partu těchto nadšenců má i naše 

obec. Ta se sešla poprvé na koupališti k tzv. 

Tříkrálovému otužování letos v sobotu 7. ledna 

2023  

a možná tímto založila i novou dlouholetou 

tradici. Před rokem se na Nový rok uskutečnila 

soukromá komorní zkouška. 

Letos se na koupališti vysvléklo do pla-

vek šest nadšenců. Byli to Jitka Milasevičová, 

Eva Národová, Patrik Huňady, Petr Ječmen se 

svým psem, Vlastimil Bujdák st. a Daniel Brod-

ský. Ten, který byl iniciátorem celé akce – pan 

starosta Zdeněk, zůstal tentokrát kvůli nemoci 

na břehu oblečen. Ačkoliv akt ponoření se do 

ledové vody byl klíčový, někteří přišli na kou-

pališti jen fandit či obdivovat odvážlivce, po-

případě si opéct buřtíka. Děti si zde také užily. 

Počasí se vydařilo. Průměrná teplota zazna-

menaná ten den na čidle úřadu byla -1,9 °C. 

Třetí obecní 
ples

S příchodem nového roku nastala pleso-

vá sezóna. Konečně jsme nemuseli řešit žádné 

Novoroční  otužování
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roušky i jiná omezení a soustředili jsme se na 

to nejdůležitější, udělat kvalitní akci s bohatým 

programem a hodnotnou tombolou. Na to bylo 

potřeba sehnat dobré a štědré sponzory. 

Tradičním přispěvatelem první ceny byly  

i tentokrát Severočeské doly, a.s., které zakoupily 

automatický kávovar. Dále jsme získali nemalé 

finanční dary od firem LODO GROUP, s.r.o., Mas-

teGun Czech, s.r.o. a CNC METAL EKONOM, s.r.o. 

Věcné ceny do tomboly jsme pak obdrželi od 

místních či s námi spolupracujících firem  

a rodin. 

Třetí droužkovický obecní ples se uskutečnil  

v sobotu 4. března 2023 v kulturním domě  

„U Hřiště“ od 20:00 h. 

Dvouleté covidové omezení kulturních akcí 

se značně podepsalo po rozvolnění na návštěv-

nosti. Lidé možná zlenivěli, nelákala je atmo-

sféra, která všude panovala, také krize přinesla 

zdražování a nákup vstupenek se pro mnohé 

stal možná luxusem, který si nemohou dovolit. 

Každopádně jsme byli pesimisté a velký zájem  

o účast jsme nepředpokládali. O to víc nás pře-

kvapil zájem. Vstupenky byly během chvíle vy-

prodány. Prodalo by se jich daleko víc, ale jsme 

omezeni kapacitou kulturáku. Nepodcenili jsme 

ani výzdobu a ani přípravu zábavného přestáv-

kového programu. 

Jako tradičně byl pro účastníky připravený 

fotokoutek, který jsme tentokrát umístili do VIP 

zóny, do tzv. „nudle“. Prostředí fotografování tak 

bylo oddělené, a tím klidné a diskrétní. Každý 

návštěvník měl výměnou za vstupenku jedno 

foto zdarma. K poslechu, ale především k tanci, 

hrál náš oblíbený orchestr Klub 49.  Zábavný 

program večera se skládal z několika částí.  

První dva vstupy patřily SK Amadeus Most, další 

pak kouzelníku Davidovi Kozlokovi. Příjemný zá-

bavný večer zakončila Original Brazil show  

s pravými brazilskými tanečníky, která se setka-

la s velkým úspěchem. Po vystoupení došlo i na 

focení s hosty. 

Na závěr bychom chtěli tradičně poděkovat 

všem pomocníkům, kteří se podíleli na přípravě 

akce a na jeho bezproblémovém chodu, díky 

čemuž se třetí ročník opět velmi podařil. Od 

přípravy plakátů, vstupenek, kartiček na stoly, 

přichystání sálu a jeho výzdoby, přes prodeje 

tombolových lístků, přípravu a vydávání výher  

z tomboly, dále přítomným pomocníkům v šat-

ně, až po samotnou obsluhu.

Masopustní 
průvod obcí

Když jsme se při přípravě kulturního kalen-

dáře na rok 2019 rozhodovali, zda v něm pone-

cháme masopustní veselici nebo si založíme 

jinou tradici a vyměníme ji za ples, padla volba 

na druhou variantu. Masopusty se staly od roku 

2001 velmi oblíbenou a vyhledávanou kulturní 

akcí. V naší oblasti neměl tento svátek žádnou 

dlouholetou tradici a vlastně to byl takový ná-

pad z čistého nebe, který padl na úrodnou půdu. 
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Tenkrát se pár lidí smluvilo a myšlenka obnovit 

masopustní veselici byla na světě. Někteří tehdy 

matně vzpomínali, jiní hledali jakékoliv informa-

ce v různých materiálech, někteří „o tom neměli 

ani páru“. Hlavně jsme nechtěli přímo kopírovat 

lidové tradice. Měl to být rádoby Masopust, ale  

k obrazu svému. Ani termíny neodpovídaly 

přesnému výpočtu. Masopust je totiž, stejně jako 

Velikonoce, pohyblivým svátkem. Pro výpočet 

přesného data musíte znát jejich termín a pak  

z něj odvodíte datum, na který vychází Pope-

leční středa a následně i jednotlivé masopustní 

dny. Začátek masopustu je vždy pevný, začíná 

6. ledna svátkem Tří králů a konec je pohyblivý, 

řídí se právě datem Velikonoc. Popeleční středa 

je první den čtyřicetidenní postní doby.

Třináct let měla tato kulturní akce povět-

šinou stejnou skladbu. Jen v maličkostech se 

měnila. Základem byl samozřejmě masopustní 

průvod obcí, kdy se navštěvoval dům od domu. 

Každý rok se za poskytnutý finanční obnos či 

věcný dar, který putoval do tomboly na zábavě, 

nabízela jakási protislužba či proticena  

v podobě pečiva či nějaké „kořalenky“. Přibližně 

v polovině masopustního průvodu se pak všich-

ni sešli na hlavní návsi u hasičské zbrojnice, kde 

bylo vždy připraveno pohoštění pro účastníky 

a návštěvníky. Zde proběhlo krátké masopust-

ní satirické představení, většinou na aktuální, 

ožehavé téma a pokračovalo se do posledních 

částí obce. Den byl zakončen masopustní zába-

vou se živou kapelou. Jenže s léty zájem o tuto 

akci, především z řad účastníků a účinkujících, 

upadal. Přihlížejících by bylo vždycky dost. Také 

zorganizování a absolvování celého zábavného 

dne bylo čím dál tím víc náročnější. Nejednalo 

se jen o jeden den. Přípravy zabraly téměř čtr-

náct dní a poslední dny, kdy se vyráběly za-

bíjačkové pochoutky, půjčovaly se z teplického 

divadla kostýmy a pekly hromady koláčků, byly 

velmi náročné. Byl to řádně namazaný stroj, kte-

rý musel bez sebemenší chybičky makat na sto 

procent. Jenže ten se po letech zasekl a porou-

chal. Táhnout celou organizaci akce jen v pár 

lidech už vážně nešlo. V roce 2014 jsme už vzdali 

únavný průvod obcí a na fotbalovém hřišti 

připravili pro návštěvníky soutěže, představení 

historického šermu či ukázky řemeslné výroby. 

Nesmělo samozřejmě opět chybět občerstve-

ní a zabijačkové pochoutky. Ale i tato varianta 

byla velmi náročná, takže jsme se čtyřikrát od 

roku 2015 sešli pouze k masopustní maškar-

ní zábavě. I tam bylo připravené vystoupení 

například žen z keramického kroužku, zábavné 

soutěže, občerstvení a tombola. Jenže každý rok 

nás bylo stále méně a když v roce 2018 vypadlo 

kvůli vážnému onemocnění v rodině i to pevné, 

zdravé jádro organizátorů, řekli jsme si, že je už 

na čase s masopusty skončit. Následující rok  

už byl do Kulturního kalendáře, jak jsme napsali 
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na začátku článku, zařazen obecní ples. 

Jenže s touto skutečností se nechtěli členo-

vé sdružení D.N.O (Droužkovičtí nenapravitelní 

optimisté) smířit. Říká se, že dvakrát do stejné 

řeky nevstoupíš… ale oni vstoupili, ale ne už za 

tu cenu, že všechno potáhnou sami a v tako-

vé podobě, jako to bývalo. A tak se v sobotu, 

dne 18. března 2023 uskutečnil po pěti let další 

masopustní průvod obcí za obrovské pomo-

ci agentury Modua pana Jiřího Šnábla, který 

největší část organizace této akce vzal na svá 

bedra. A byl to nelehký úkol! Občerstvení a zajiš-

tění kostýmů si obec nechala ve své režii. Ještě 

týden před uskutečněním jsme ale nevěřili, že se 

akce povede. Dokonce jsme si mysleli, že se ani 

neuskuteční. Předběžné objednávky kostýmů  

by se daly spočítat na prstech obou rukou. 

Termín se blížil a konečně se začali ozývat lidé 

a potvrzovat svoji účast. Byla to opravdu velká 

úleva a euforie, když se nás v dolní části u čistír-

ny odpadních vod, odkud průvod začínal, sešla 

téměř sedmdesátka maškar. Přesný počet se 

nám nepodařilo bohužel zjistit. Možná nás bylo 

ještě více! Zapojili se mladí, staří, dokonce i ti 

nejmenší. Připravili si a vyrobili i vlastní kostýmy. 

Při procházení vesnicí nás doprovázel koňský 

povoz manželů Mentových, na kterém seděli 

muzikanti. Ten den bylo nádherné počasí, pano-

vala úžasná pohoda. Zpívalo se, chodilo dům od 

domu, tancovalo. Bylo to skvělé vrátit se v čase 

a znovu si to opravdu užít. Bylo sympatické, že 

občané na nás opět čekali, otvírali nám, postá-

vali na zápražích nebo si zhotovili občerstvovací 

stanoviště přímo před svými domy.  

Vyvrcholením bylo opět tradiční satirické před-

stavení. Téma zabíjačka obecního pašíka se do-

čkala „remejku“. 

Kdo si nechtěl s masopustním průvodem 

projít vesnici, mohl si počkat na divadelní ukon-

čení v kulturním domě. Od jedenácti hodin zde 

prodávala  výrobky svých učňů - zabíjačkové 

pochoutky a pečivo - Střední škola technická, 

gastronomická a automobilní z Chomutova. 

Masopustní den byl zakončen diskotékou, kterou 

pro nás připlavil pan Ladislav „Drtikol“ Veselý. 
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Divadlo „Vanda 
a Standa“

V úterý dne 18. října 2022 přijelo do mate-

řinky za dětmi se svým hudebním předsta-

vením divadlo s názvem „Vanda a Standa“. 

Pořady tohoto miniseskupení jsou postavené 

na hudební, taneční, soutěžní a gagové slož-

ce a vždy v něm najdete i výchovný podtext.  

Tentokrát se děti nenásilnou formou učily zá-

kladům zdravého stravování a správné výživy. 

Podzim 
v mateřince

Dominantní a pro podzim typický je svátek 

Halloween. Je to původně keltský lidový svátek, 

který se slaví 31. října, tedy den před křesťan-

ským svátkem Všech svatých a slaví se přede-

vším v Americe nebo ve Velké Británii. Ale i u nás 

si získal na oblibě. Každý rok si ho s dětmi při-

pomínáme také v naší školce. Zdobíme budovu 

uvnitř i zvenku, vyrábíme strašidelné nástěnky  

či dlabeme společně typické dýně. Tentokrát 

jsme si řekli, že bychom z nich mohly vyrobit 

dekorace společně se svými rodiči. A proto 

jsme se společně sešli v úterý 25. října 2022. Po 

dokončení své práce se mohly děti rozhodnout, 

zda si svůj výrobek odnesou domů nebo s nimi 

vyzdobí cestu k naší školce. 

Podzimní  
palety

Času, kdy nám začal podzim krásně barvit 

přírodu do žluta, oranžova či červena, jsme mu-

seli s dětmi řádně v mateřince využít. 

Mateřská škola



24|www.drouzkovice.cz

Chodili jsme s nimi na procházky po okolí  

a při tom hledali nejrůznější přírodniny, které pro 

nás paní Příroda připravila. Děti si z listů, plodů  

a podzimních květin tvořily vlastní takzvané „pa-

lety barev“, které si posléze odnesly domů, aby 

se mohly svým výtvorem pochlubit rodičům. 

Picaroon
V měsíci listopadu loňského roku přijel do 

školky Picaroon, známý maskot chomutovských 

hokejistů s názvem Piráti. Návštěva se konala  

v odpoledních hodinách. To proto, aby měli ro-

diče možnost se této akce zúčastnit. Jednalo  

se totiž o nábor dětí do hokejového kroužku. 

    Konec listopadu znamenal příchod adventu. 

Přípravy na Vánoce tak mohly oficiálně začít.  

V pátek 24. ozdobily děti svými výrobky nejpr-

ve náš obecní vánoční stromeček. Následující  

den, v sobotu 25., následovala další akce  

a tou bylo Zpívání v kostele (viz článek Vánoční 

koncert v kostele). Při vystoupení děti tentokrát 

doprovázela zpěvačka Adéla Radimcová. Účast 

v kostele byla veliká a dětem se představení 

moc povedlo.

    Ve středu posledního listopadu pak jely dě-

tičky s dospěláckým doprovodem do mateřské 

školy v obci Zelená, kde proběhlo tradiční slav-

nostní zdobení vánočních stromečků. Tato akce 

je „putovní“ a pravidelně se jí účastní pět mate-

řinek z okolí. Jsou to školky: naše droužkovická,  

z Údlic, Spořic, Hrušovan a Zelené (Málkov). 

Hostující zařízení vždy připraví pro ostatní 

stromky, zázemí a zábavu na určité téma. Děti 

pak z každé školky mají připraveno pro ostatní 

své vystoupení a také vlastnoručně vyrobené 

ozdobičky. 

Slavnostní zdobení stromečku  
v obci, vánočních stromečků  
v Málkově a zpívání v kostele
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jim dárkové balíčky s dobrotkami, které pro ně 

připravila obec.

Ve středu 7. prosince jsme se pak vydali na 

výlet na Lesnou. Ten den začalo krásně sněžit, 

takže to byl zimní výlet opravdu se vším všudy. 

Na Lesné nás čekal krásný program. Děti  

si nejdříve prohlédly dřevěný Betlém a sezná-

mily se se všemi postavami, které do Betléma 

patří. Poté měly možnost vidět, jak se Vánoce 

slavily dříve. Seznámily se s vánočními tradice-

mi, zahrály si na muzikanty s hudebními nástro-

ji. Společně jsme si zazpívali některé vánoční 

koledy. Dále děti měly možnost blíže se sezná-

 

Ve středu 16. listopadu 2022 jsme se  

s dětmi také vydali do chomutovského 

kina Svět na pohádku s názvem Princez-

na Rebelka. Příběh o dvanáctileté Mie, 

která se coby princezna vydá na blázni-

vou výpravu za záchranu prince Rolanda, 

se dětem velmi líbil. Pohádka byla nejen 

plná legrace, napětí, dobrodružství a 

samozřejmě s dobrým koncem,  ale byla 

především poučná. Hlavní hrdinka se 

naučila dělit se s ostatními, zajímat se o 

druhé a zjistila, že šlechetnost se ukrývá v 

srdci každého z nás. 

Prosinec v MŠ
Prosinec jsme zahájili tím, že jsme nejprve 

společně vyzdobili školku. Dětičky se podílely 

také na zdobení vánočního stromečku ve třídě 

a zahájena byla výroba dárečků pro rodiče. 

Pro navození správné atmosféry se v mateřin-

ce pravidelně hrály a zpívaly vánoční koledy. 

Často jsme si také s dětmi vyprávěli o tom, jak 

se doma slaví Vánoce a co si každý přeje dostat 

pod stromeček od Ježíška. 

V pondělí 5. prosince navštívil mateřinku 

tradičně Mikuláš s čertem a andělem a rozdal 

Návštěva chomutovského kina 
Svět 
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mit s tím, jak to vypadá v pekle. Podívali jsme 

se do muzea, kde bylo čertovské obydlí krásně 

znázorněno. Ke konci programu si děti vyrobi-

ly vánoční ozdobičky a voňavý pytlíček plněný 

levandulí. Nakonec nás čekal na Lesné výborný 

oběd.

Než dětem začaly vánoční prázdniny tak 

jsme si stihli ve školce společně vyrobit domácí 

čokoládu a po obědě děti čekala její ochutnáv-

ka. S dětmi jsme se rozloučili v pátek 23. 12.

První čtvrtletí 
roku 2023

Návrat dětí do školky po vánočních svát-

cích byl velmi emotivní. Všechny nadšeně vy-

právěly, jak slavily vánoční svátky, co vše jim 

Ježíšek pod stromeček nadělil. Zda dostaly 

to, co si přály a jak si prázdniny celkově užily. 

Nastal však čas na běžný všední provoz. 

Ale nebyl by to ale začátek nové roku, 

kdyby se opět něco neporouchalo. Bohužel 

pomalu se to stává tradicí. Tentokrát vypově-

děla službu školce myčka na nádobí. Nebylo 

se čemu divit. Už takhle několik let přesluho-

vala. Bohužel nákup dlouhodobého majetku 

má svá specifika. Obec musí příspěvkové or-

ganizaci vyčlenit ve svém rozpočtu investiční 

příspěvek. A s tím se samozřejmě na tento rok 

nepočítalo. Bylo potřeba řešit nastalou situaci 

okamžitě a neodkladně. Změnu rozpočtu mu-

selo schválit zastupitelstvo obce. Faktem je, 

že si mateřinka za částku téměř 55.000 Kč od 

obce tentokrát pořídila do kuchyně již profe-

sionálního pomocníka. Ten zvládá svou práci 

při úspoře energie a vody za velmi krátký čas. 

Zimní měsíce jsou pro nás v naší školce 

zejména o intenzivnější přípravě předškolních 

dětí k zápisu. Děti se učí a trénují si pomocí 

vzdělávacích her, pracovních listů, didaktic-

kých pomůcek a dalších činností v souladu 

s Rámcovým vzdělávacím programem své 

dovednosti. Ty by měly u zápisu ovládat a 

všechen svůj um pak  předvést paním učitel-

kám na základních školách. 

Během začátku nového kalendářního roku 

do školky nastupují i nové děti, které dovršily 

dvou nebo tří let. To pro nás znamená za-

čátek dalšího adaptačního období. To tedy 
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neprobíhá jen v měsíci září na začátku školní-

ho roku, ale i v jeho průběhu. Zvykají si nejen 

nové děti, ale i ty, které do školky chodily už 

v prvním pololetí. Dochází tak k postupnému 

začleňování do kolektivu a ke vzniku nových 

kamarádství. Tím se adaptace nováčků velmi 

usnadňuje. 

V únoru nás čekal jako každý rok Ma-

sopust. Akci předcházela nejprve teoretická 

příprava, kdy dětem vždy přiblížíme, co tento 

svátek znamená a jaké jsou jeho tradice. A 

pak následuje praktická část, samotná akce. 

Na oslavu byl přichystán vzdělávací animační 

program od „Hopsíka“. Děti dorazily do školky 

v kostýmech a program si společně užily.

Měsíc březen byl ovlivněn Mezinárodním 

dnem žen, který se slaví, jak všichni víme, os-

mého.  Děti vyráběly nejen pro své maminky,  

ale i pro babičky nebo tety dárečky. Jednalo 

se o květiny z papíru, které se jim velmi po-

vedly. Březen máme také spojený s tím, že 

se začínáme všichni po dlouhé zimě těšit na 

první jarní dny. Začínáme připravovat různé 

akce, které nás čekají v teplejších měsících. 

S dětmi se těšíme na prosluněné dny, které 

budeme moci strávit na  zahradě naší školky, 

a veškeré aktivity přesuneme do venkovního 

prostředí.

Podle podkladů sl. Pavla Šimanová, DiS,  

napsala p. Renata Vaňousová.  

Více na https://www.drouzkovice.cz
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